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2010D44407 VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

Binnen de vaste commissie voor Onderwijs, Cultuur en Wetenschap 
hebben enkele fracties de behoefte om vragen en opmerkingen voor te 
leggen over de brief van de staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschap d.d. 21 oktober 2010 inzake de Voorhang voornemen 
goedkeuring accreditatiekader als bedoeld in artikel 5a.8, vijfde lid, van de 
Wet op het hoger onderwijs en wetenschappelijk onderzoek (WHW) 
(Kamerstuk 31 288, nr. 121). 

De voorzitter van de commissie,
Van Bochove

De adjunct-griffier van de commissie,
Bošnjaković-van Bemmel 
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I Vragen en opmerkingen uit de fracties  

De leden van de VVD fractie hebben vertrouwen in de procedures die door 
de Nederlands-Vlaamse Accreditatieorganisatie (NVAO) gevolgd worden 
en de criteria die zij daarbij hanteren. De leden zijn verheugd over de 
mogelijkheid dat het kader biedt om naast de al bestaande beoordeling 
«onvoldoende» of «voldoende» ook een «goede» en «excellente» 
beoordeling te geven. De leden zijn namelijk van mening dat de kwaliteit 
van het onderwijs omhoog moet en dat instellingen zelf een duidelijk 
profiel moeten kiezen. Deze verandering in het accreditatiekader past 
daarom, naar de mening van deze leden, goed in de voorgestelde lijn van 
het rapport Differentiëren in drievoud van de Commissie Toekomstbe-
stendig Hoger Onderwijs Stelsel (commissie Veerman). Het nodigt 
instellingen uit om zich te profileren en verder te kwalificeren, zo menen 
deze leden. 
De leden vragen de staatssecretaris te kijken of deze beoordelingsschaal 
door de NVAO ook kan worden gebruikt bij de uitvoering van het rapport 
van de commissie Veerman, waarin is aangegeven dat instellingen meer 
op basis van kwaliteit moeten worden bekostigd in plaats van op basis 
van kwantiteit. De leden horen graag welke mogelijkheden de staatssecre-
taris ziet om de beoordeling van de NVAO door te laten werken in het 
bekostigingssysteem voor het hoger onderwijs dat per 1 januari 2011 in 
werking treedt. 
De leden vinden het goed dat bij de beoordeling van de NVAO scherp 
getoetst wordt op eindkwalificaties en op de wijze waarin afgestudeerden 
in de praktijk functioneren. De leden vragen hoe de NVAO deze 
afstemming op de arbeidsmarkt toetst en in hoeverre hierbij sprake is van 
een overlap met de macrodoelmatigheidstoets, welke ook bedoeld is om 
aansluiting van opleidingen op de arbeidsmarkt te toetsen. De leden 
vragen of hier geen sprake van een dubbeling is. 

De leden van de SP-fractie hebben de volgende vragen over de beoorde-
lingskaders ten behoeve van het accreditatiestelsel. 
De leden vragen wat de inhoud is van de gedragscode voor commissie-
leden. Kan de staatssecretaris deze gedragscode naar de Kamer sturen? 
Voorts vragen zij in hoeverre situaties als bij de hogeschool InHolland1 

voorkomen zouden kunnen worden door dit accreditatiekader. Tevens 
willen deze leden weten hoe dit accreditatiekader wordt toegepast op al 
bestaande opleidingen. Ten slotte vragen zij hoe de wildgroei aan 
opleidingen bij het hbo voorkomen kan worden door dit beoordelings-
kader van het accreditatiestelsel. 

De leden van de ChrsitenUnie-fractie hebben met interesse kennisge-
nomen van het onderhavige ontwerp-accreditatiekader. Deze leden 
hebben op een enkel punt nog de behoefte aan een nadere toelichting. 
De leden verzoeken de staatssecretaris nader toe te lichten wat nut en 
noodzaak zijn van het voorgestelde open spreekuur dat door het visitatie-
panel wordt vastgesteld. De auditcommissie bepaalt immers zelf de opzet 
en vormgeving van het locatiebezoek en beslist naar eigen inzicht met 
welke docenten en studenten zij wil spreken. Wat voegt het open 
spreekuur hieraan toe en hoe zal de commissie incidentele opmerkingen 
uit het spreekuur moeten wegen in het totale oordeel, zo vragen deze 
leden. 

II Reactie van de staatssecretaris 

 

1  Op 23 september jl. heeft de commissie-
Leers het onderzoek Veel ruimte, weinig 
rekenschap aan de staatssecretaris en de 
onderwijsinspectie aangeboden. De commis-
sie heeft onderzoek gedaan naar het alterna-
tieve afstudeertraject van de opleiding Media 
& Entertainment Management (MEM) van 
hogeschool InHolland. Uit het onderzoek is 
naar voren gekomen dat er niet alleen sprake 
is van onregelmatigheden, ook is duidelijk 
geworden dat de kwaliteit van de afstudeer-
producten onvoldoende is geborgd. Het 
management van MEM heeft een sfeer van 
laisser faire, laisser aller toegestaan, waardoor 
een fraudegevoelige situatie is gecreëerd.
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